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Besvarelse af spørgsmål nr. 1718 (Alm. del) fra Folketingets Sundheds-

udvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1718 (Alm. del), som Folketin-

gets Sundhedsudvalg har stillet til justitsministeren den 1. oktober 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

Christian Andersen-Mølgaard 

  

  

Folketinget  

Sundhedsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 26. oktober 2021 
Kontor: Operativt kontor 

Sagsbeh: Adam Elias Fischermann 

Sagsnr.: 2021-0032/48-0015 
Dok.: 2156164 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Offentligt
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1718

Sundhedsudvalget 2020-21



 

 Side 2/2 

 

Spørgsmål nr. 1718 (Alm. del) fra Folketingets Sundhedsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, om der i nuværende og kommende 

indkøb af værnemidler til sundhedsvæsenet indlægges kvalitets-

krav, f.eks. i form af astma og allergigodkendelser?” 

 

Svar: 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Styrelsen for Forsyningssikkerhed, der har oplyst følgende: 

 

”Region Hovedstaden, der står for den praktiske varetagelse af 

indkøb af værnemidler, har oplyst, at der både ved nuværende 

og ved kommende udbud af værnemidler vil blive lagt vægt på, 

at værnemidlerne lever op til gældende krav og standarder, her-

under bl.a. CE-mærkning, der indikerer overholdelse af fælles 

europæiske krav til sikkerhed, sundhed og miljø. 

 

I forbindelse med udbud foretages evaluering af tilbud på bag-

grund af en række krav stillet i udbudsmaterialet, bl.a. til kemi-

kalier og indholdsstoffer, ligesom der fortages test af relevante 

produkter hos eksterne test-bureauer for at sikre, at værnemid-

lerne lever op til regionens kvalitetskrav.” 
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